
Referat  

 

Konstituerende møde i bestyrelsen 

Dagtilbuddet Møllevang 

Onsdag d. 26. oktober kl. 19.00 – 21.00 

på Møllevangskolen. 
 

Bestyrelen har fået følgende sammensætning. 

Forældresiden:  

Frydenlund:  Jesper 

Ovenpå:         Gitte 

Deruda’:         Sidse 

Tusindben:     Pernille hhv. Andrea 

Vesterbo:       Søren 

Vestervang:  Kasper 

Kernehuset:  Malene 

Haven:           Vibeke 

 

Medarbejdere:  

Kernehuset  Anne (pæd) 

Ovenpå  Batul (pæd) 

Kernehuset  Mie (PL og observatør) 

Tusindben  Gitte (PL og observatør) 

Dagtilbuddet Claus (DTL og sekretær i bestyrelsesregi) 

  

 

1  Velkomst og præsentationsrunde 

Ingen kommentarer 
 

 
2  Valg af mødeleder 

a.    Godkendelse af dagsorden 
b.    Punkter til Evt.  

Claus påtog sig opgaven denne første gang.  
Ingen yderligere kommentarer.  
 
 

3  Opsamling fra det fælles forældrerådsmøde på Møllevangskolen d. 4. 
oktober 

a.    Herunder evaluering af form og rammer.  
Deruda’:  

- Fint med forældreinddragelse og fik god inspiration i forhold til eks. brug af forældre 
som arbejdskraft – de såkaldte arbejdsdage.  



- Forældrekaffe kunne være midlet til udvikling af sammenholdet på tværs i 
afdelingen. Hvordan når vi de forældre, der ikke deltager..?? 

 
Haven:  

- Lidt tvivl om, hvad den kommende bestyrelse reelt gerne vil have fra 
forældrerådene den pågældende aften.  

- Snak om udmøntningen af de præsenterede principper. Eks.: Hvordan sikrer vi, at 
vi reelt bruger flest mulige ressourcer på pædagoger – altså synliggørelse af, at vi 
handler på dét, som vi siger.  

 
 
Vesterbo:  

- Snak om formen på det fælles forældrerådsmøde. Mange erfarne valgte mødet fra. 
- Fint som ny forælder og via de generelle informationer. Dog en fornemmelse af en 

stor vægt omkring skoledelen. 
- God generel information, men reelt giver formen ikke et egentligt indtryk af et 

fællesmøde. 
- Forslag om at holde skoleaften med særligt tema og da invitere skoleleder og 

forældre til skolebørn ud til den enkelte afdeling.  
- Huske at tilføje problematikken omkring retning til én skole.  
- Måske blande grupperne….??? 

 
Claus samlede op og lovede at overveje form og indhold til næste års udgave.  
 
 
 

4  Nyt fra dagtilbudslederen og herunder ledelsesteamet 
Budget 
Som bekendt har dagtilbuddet over de 
seneste år haft et merforbrug med 
efterfølgende underskud – samlet mere 
end 2 mio., men som skal ses i relation til 
det samlede budget på 65 mio. kr.  
Derfor har vi kalkuleret med, at der over 
de kommende fire år skal være et årligt 
overskud på 500.000 kr., således at vi 
rammer på nullet om godt fire år.  
Det aktuelle regnskab viser, at vi i år 
overholder den intention, hvilket helt klart 
skyldes en stor indsats fra både 
pædagogiske ledere og medarbejderne.  

 
 

 

 
 
LOKE 
Bogstavkombinationen dækker over Ledelse, Organisation, Kommunikation og Effekt, og 
det er et samlet kompetenceforløb for samtlige ledere inden for 0-6 års området i Aarhus 
Kommune. Skoleledelserne gennemførte forløbet et år tidligere.  
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For at gøre en lang historie bare en smule kortere, så handler det i store træk om, at 
lederne skal udvikle dét at bedrive ledelse og tage beslutninger på et mere datainformeret 
grundlag.  
Det enkle eksempel kan være at bruge komme-gå-skærmene og børnenes fremmøde, når 
der skal laves mødeplan.  
Vi er godt i gang og har i ledelsesteamet lavet en såkaldt øvebane omkring vores arbejde 
med styrkelse af robusthed blandt børnene.  
Bestyrelsen kommer givet til at høre mere om emnet.  
 
 
LUP

 

 
De tre bogstaver er en forkortelse af 
LokalUdviklingsPlanen, der betegner et 
ledelsesmæssigt strategisk redskab, hvor 
vores særlige indsatsområder for det 
kommende år er beskrevet.  
LUP’en skal på en måde supplere de 
læreplaner, der via de daglige indsatser 
betegner vores pædagogiske praksis.

Vi skal aflevere vores LUP inden årsskiftet, og bestyrelsen vil inden da blive yderligere 
informeret. Vi har valgt tre primære indsatser, og de er følgende:  

- Robusthed 
- Samskabelse i forhold til forældresamarbejdet 
- Kvalitet i kerneydelsen – søgen efter en metode til at løfte og sikre kvaliteten i den 

daglige pædagogiske praksis.  
 
Ledelsesteamet har i forbindelse med LUP-skrivningen valgt en større grad af 
medarbejderinddragelse end de seneste år. Det er bl.a. udmøntet i en fællesaften for 
samtlige medarbejdere, hvor de afdelingsvist fik mulighed for at drøfte de tre temaer 
igennem.  
Næste led i processen bliver et heldagsmøde for MED-udvalget, vores 
arbejdsmiljørepræsentanter, vores tillidspersoner og så ledelsesteamet, der i fællesskab 
samler op på inputs fra fællesaftenen.  
Mødet afvikles d. 7. november, og herefter vurderer ledelsesteamet, at vi har fundamentet 
for at samle en rigtig god og nærværende lokaludviklingsplan, som medarbejderne kan se 
sig ind i.  
 
 
Fælles avis 
Allerede i foråret barslede vi med idéen om at lave en gratisavis, der skal omdeles til 
samtlige husstande i Møllevang skoledistrikt.  
Udgivelsen sker i fællesskab mellem dagtilbuddet, de selvejende institutioner, skolen, SFO 
og klubberne på Peter Fabers Vej. Og selve distributionen sker via et 
”lommepengeprojekt” for de unge i klubben.  
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Indholdet skal være varierende og spændende nyheder og artikler om de ting, der sker i 
vores lokaldistrikt.  
Vi regner med tre årlige udgivelser, og det første skal efter planen ud til alle borgerne i 
løbet af november.  
 
 

5  Nyt fra forældrerådene 
Haven:  
Der har været diskuteret et tema omkring hygiejne og lidt mere specifikt dét at vaske 
hænder korrekt.  
Haven har forældre med faglig erfaring, samtidig med at flere undersøgelser af 
baggrunden for sygefravær peger i retning af dårlig hygiejne.  
Indsatsen kunne være en form for undervisning af børnene med inddragelse af en såkaldt 
”glitterboks”, hvor børnene visuelt ser, hvor god deres håndvask er.  
Haven arbejder gerne videre med konceptet, og så følger bestyrelsen med fra sidelinjen.  
 
 

6.    Indkomne emner  
Ingen indkomme emner.  
 

7.    Nyt fra eksterne samarbejdspartnere (Aarhus Forældreorganisation 
m.fl.) 
Søren fortalte kort om Aarhus Forældreorganisation, der nærmest konstant opfordrer dens 
mange ”fødte medlemmer” – alle forældre i Aarhus Kommune - til at engagere sig i 
foreningens arbejde. Det kan eventuelt ske også på afstand vis deres facebook-side.  
  
 

8.    Bestyrelsen konstituerer sig (se vedhæftede Forretningsorden)
Og der kom hurtigt hvid røg ud af 
lokalet….. 
Formand: Søren 
Næstformand: Kasper 
 
Tillykke med valget.  
  

 
 

9.    Eventuelt 
Indbrud  
Vores område og på begge sider af Ringgaden har hen over sommeren og efteråret været 
plaget af en del tyverier fra biler og indbrud i vores institutiner. Politiet er naturligvis inde 
over, men det kan være svært at rykke ud i tide.  
Opfordringen må samlet være IKKE at have pc’ere og andre værdigenstande liggende 
synligt fremme, og det gælder både i biler og gennem vinduerne i vores respektive 
kontorer.  
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Video 
Dagtilbuddet skal have revideret den folder til præsentation af vores dagtilbud, og som vi 
tilbage i 2012 fik produceret. Vi vil jo også gerne være lidt updatede, så derfor har vi talt 
om at få lavet en videopræsentation af både dagtilbuddet og af de enkelte afdelinger.  
Tidsperspektivet er inden sommeren 2017.  
Vi vil gerne have sat noget arbejde i gang i forhold til forældredelen, eftersom det jo er 
både nuværende og kommende forældre, som er vores primære målgruppe.  
Derfor opfordres til, at emnet bliver drøftet på de kommende forældrerådsmøder.  
Claus laver gerne en lille oversigt over mulige hjælpespørgsmål forud for møderne. 
 
 
Ferieafholdelse – hvordan griber vi det an. 
Også i årets efterårsferie har enkelte afdelinger oplevet, at mange flere børn end indmeldt 
holder ferie. Det betyder, at vi sidder tilbage med for mange medarbejdere i den 
pågældende uge, og som igen koster på vores budgetter.  
På baggrund heraf en drøftelse af muligheden for at tage redskaberne i Børneintra endnu 
mere i brug – eks. ved ”Formodet ferie”, hvor det således kun er de aktivt tilmeldte der 
principielt kan møde frem.  
Ledelsesteamet drøfter emnet videre.  
Der blev også foreslået brug af plakater og henvendt til forældrene, som på den måde 
kunne gøres opmærksom på konsekvenserne ved ikke at overholde tilmeldingerne.  
Også dette er et oplagt forældrerådsmøde-emne.  
 
 
Kostafstemningen.. 
… skal i gang, hvor der skal tages stilling til et Ja eller et Nej til vores kostordning.  
Der er rundsendt materiale til afstemningen, som koordineres af de pædagogiske ledere.  
 
 

Kommende møder:  
Torsdag d. 24. november kl. 19.30 – 21.30. 
Dialogmøde m. rådmanden. Festsalen på Møllevangskolen. 
Kort drøftelse om koordinering af spørgsmål i forældreregi inden mødet. 
 
 
Mandag d. 5. dec. kl. 19.00 – 21.00  
Ordinært bestyrelsesmøde 
 
Tirsdag d. 24. januar kl. 19.00 – 21.00 
Ordinært bestyrelsesmøde 
Emne: Budget 2017 

 
Onsdag d. 15. marts kl. 19.00 – 21.00 
Ordinært bestyrelsesmøde 
 
Torsdag d. 18. maj kl. 19.00 – 21.00.  
Ordinært bestyrelsesmøde 

 
 

 

Claus 

Referent 


